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Foto na titulní straně: Ačkoliv název tomu úplně neodpovídá, Novoveský přespolák v Ostrožské Nové 
Vsi je přehlídkou čtyř disciplín – pádlování, běh, šplh a vrh koulí. Do unikátního víceboje se zapojilo 
175 účastníků, kterým v koulařském kruhu radila světová šampionka Helena Fibingerová.
 Foto: Tipsport Sportuj s námi
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VV ČUS přivítal vládou schválený akční plán na rozvoj 
pohybových aktivit ve školách a podpořil vznik  

etického kodexu pro sportovní svazy
V Praze na Strahově se konalo 
16. dubna letošní čtvrté zasedá-
ní Výkonného výboru České unie 
sportu. Hlavním bodem programu 
byla příprava 42. valné hromady 
ČUS, která se uskuteční 26. červ-
na ve Sportovním centru v Nym-
burce. Členové VV ČUS se však 
zabývali rovněž předběžnými výsledky hospo-
daření dvou společností s majetkovým podílem 
ČUS, realizací projektu První oddíl a přípravou 
zprávy o činnosti pro valnou hromadu. Předseda 
ČUS Miroslav Jansta informoval o aktuálním sta-
vu příprav Zákona o sportu.

Výkonný výbor ČUS byl seznámen s rozhodnu-
tím Národní sportovní agentury o přidělení dotace 
České unii sportu v rámci výzvy Zastřešující spor-
tovní organizace na rok 2024 ve stejné výši jako 
loni. Na základě toho ČUS připravuje smlouvy pro 
konečné příjemce dotace – svá územní pracoviště 
v okresech a krajích, které budou obsahovat pod-
mínky pro čerpání prostředků. VV ČUS přijal také 
informaci týkající se neinvestičních dotací pro ná-
rodní sportovní svazy, z nichž převážná většina již 
rozhodnutí NSA o přidělení části dotace obdržela 
s tím, že rozhodnutí o konečné výši dotace na rok 
2024 má být učiněno do konce dubna.

ČUS vítá akční plán Ministerstva školství
VV ČUS přivítal usnesení vlády, jímž schválila 

koncepční dokument Mládež v pohybu a ve zdra-
ví (ZDE), který připravilo Ministerstvo školství. 
Jeho cílem je nejen zkvalitnění hodin tělesné 
výchovy na základních, středních a vysokých ško-
lách nebo podpora aktivního pohybového režimu 
žáků během celého dne, ale současně i rozvoj 
související sportovní infrastruktury. 

„ČUS dlouhodobě veřejně i adresně poukazu-
je na nedostatečnou fyzickou kondici a nízkou 
pohybovou gramotnost mladé generace. Česká 
školní inspekce ostatně svým nedávným prů-
zkumem fyzické připravenosti dětí tristní stav 
potvrdila. Proto velmi vítáme tento akční plán 

Ministerstva školství pro období 
2024–2028 na zvýšení podpory 
pohybových aktivit ve školách, 
v nichž tráví žáci nejvíce času. 
ČUS je v této souvislosti připra-
vena na součinnost v jakékoliv 
prospěšné formě a ministerstvu 
jsme to současně s poděkováním 

již sdělili,“ uvedl předseda ČUS Miroslav Jansta.

 Pozvaní hosté valné hromady: premiér 
a předseda NSA
VV ČUS dále přijal pozitivně informaci, že 

ve spolupráci NSA a vládní zmocněnkyně pro lidská 
práva Kláry Šimáčkové Laurenčíkové vzniká vzor 
etického kodexu pro národní sportovní svazy, 
který má napomoci k vytváření bezpečnějšího 
prostředí ve sportu. Členové výkonného výboru se 
jednomyslně shodli, že ČUS se připojí ke každé 
preventivní aktivitě snižující výskyt jakýchkoliv 
negativních jevů ve sportovním prostředí. 

Klíčovým bodem jednání byly přípravy 42. 
valné hromady ČUS, která se uskuteční 26. 
června ve Sportovním středisku Nymburk. VV 
ČUS projednal a schválil návrh programu jednání, 
organizační zajištění akce a pokyny pro delegáty. 
Vzal také na vědomí první verzi Zprávy o činnos-
ti VV ČUS od minulé valné hromady. Jako hosté 
budou na valnou hromadu pozváni premiér Petr 
Fiala a předseda NSA Ondřej Šebek. 

https://www.msmt.cz/vzdelavani/skolstvi-v-cr/mladez-v-pohybu-a-ve-zdravi-2024-2028
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 Projekt První oddíl ocení prvních  
deset klubů
V dalším průběhu schůze se seznámili 

členové výkonného výboru s předběžný-
mi výsledky hospodaření společností ČUS 
Sportuj s námi, s.r.o., a Nakladatelství 
O Praha, a.s., v likvidaci, k 31. prosinci 
2023. VV ČUS následně rozhodl o způsobu 
prodeje akciového podílu ČUS ve společ-
nosti Nakladatelství O Praha v likvidaci, 
který bude navržen delegátům červnové 
valné hromady.

VV ČUS schválil postup při realizaci a za-
jištění produkčních činností v projektu ČUS 
První oddíl. Jeho posláním je každoročně 
ocenit vybrané sportovní kluby, ve kterých 
začínali svoji kariéru současní špičkoví reprezen-
tanti. Jde o formu symbolického veřejného po-
děkování za celospolečensky prospěšnou činnost 
a zviditelnění práce dobrovolníků sportovních 
klubů a tělovýchovných jednot. V úvodním roční-
ku za rok 2024 vybral produkční tým po doho-
dě s podporovateli projektu k ocenění prvních 
deset oddílů, z nichž každý obdrží částku sto 
tisíc korun.

Člen VV ČUS Vítězslav Holub informoval o vý-
sledcích výběrových řízení na tři uvolněné pozice 
manažerů krajských organizací ČUS v Karlovar-
ském, Moravskoslezském a Olomouckém kraji, 
které jsou pobočnými spolky ČUS. 

Autor: KT ČUS 
Foto Tipsport Sportuj s námi

Dodatky k investičním výzvám 2024

Národní sportovní agentura na svých webo-
vých stránkách dodatkem číslo 1 upřesnila zně-
ní u výzev:
•  Výzva 04/2024 Regiony 2024 - investice  

pod 10 mil. Kč,

•  Výzva 05/2024 Regiony 2024 - investice  
nad 10 mil. Kč – výstavba,

•  Výzva 06/2024 Regiony 2024 - investice  
nad 10 mil. Kč – technické zhodnocení,

•  Výzva 07/2024 Standardizovaná sportovní 
infrastruktura.

U všech výzev se zároveň z technických důvodů 
posunulo datum zahájení a ukončení příjmu žá-
dostí, a to od 5. dubna 2024 do 6. května 2024. 
Více informací – ZDE.

Výběrové řízení na pracovní  
místo – vedoucí oddělení kanceláře  

předsedy a vztahů k veřejnosti  
(tiskový mluvčí)

Předseda Národní sportovní agentury vyhlá-
sil výběrové řízení na pracovní místo vedoucí 
oddělení Kanceláře předsedy a vztahů k veřej-
nosti – tiskový/á mluvčí. Předpokládané datum 
nástupu je červen 2024 (podle dohody). Více 
informací – ZDE.

Nabízí se stabilní zaměstnání ve státní správě 
s řadou zaměstnaneckých výhod a náplní práce 
zahrnující psaní tiskových zpráv, kontakt s novi-
náři, monitoring médií, správu webu a sociálních 
sítí nebo organizaci akcí.

Zdroj: NSA

Aktuální zprávy z Národní 
sportovní agentury

ČUS podporuje akční plán Ministerstva školství  
na zvýšení podpory pohybových aktivit ve školách

https://nsa.gov.cz/nsa-vydala-dodatky-k-investicnim-vyzvam-2024
https://nsa.gov.cz/oznameni-o-vyhlaseni-vyberoveho-rizeni-pracovni-misto-vedouci-oddeleni/
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Poradna: Pojištění odpovědnosti členů statutárních  
orgánů (D&O pojištění) pro SK/TJ sdružené v ČUS

Česká unie sportu zajišťuje svým čle-
nům mnoho benefitů a jedním z nich je 
možnost sjednání výhodného Pojištění 
odpovědnosti členů statutárních orgánů sportovních 
spolků - klubů, tělovýchovných jednot, regionálních 
organizací nebo národních sportovních svazů.

Pojištění odpovědnosti členů statutárních or-
gánů (D&O pojištění) lze sjednat prostřednictvím 
vyjednaných rámcových podmínek pojištění, kte-
ré má Česká unie sportu pro své členy vyjednány 
ve spolupráci se společností RENOMIA – smluvním 
makléřem ČUS u pojišťovny Kooperativa.

Odpovědnost členů orgánů je jedním z nejpřísněj-
ších druhů odpovědnosti vůbec. Členové statutárních 
a dozorčích orgánů jsou z právního hlediska vystave-
ni daleko větší odpovědnosti než běžní zaměstnan-
ci. Za pochybení při výkonu svých povinností ručí 
osobně celým svým majetkem a tuto odpovědnost 
navíc nejde předem smluvně vyloučit. Pojiště-
ní D&O (Directors & Officers Liability) umožňuje 
zmírnit důsledky pochybení a poskytuje členům 
orgánů jistotu při výkonu své funkce. Pojištěním 
jsou kryti všichni členové orgánů spolků včetně bý-

valých členů (není potřeba jmenný 
seznam pojištěných).

Pojištění lze sjednat na základě jednoduchého 
dotazníku. Pojistné je stanoveno podle požadova-
ného limitu a výše aktiv spolku.

Bližší informace k tomuto pojištění včetně 
zmíněného dotazníku naleznete na stránkách htt-
ps://www.renomia.cz/renomia-pojisteni/pojis-
teni-odpovednosti.

Veškerou komunikaci zajišťují vyškolení specialis-
té, kteří zaštiťují pojištění v oblasti sportu od sjedná-
ní smluv po likvidaci nastalých škodních událostí. Bliž-
ší informace k pojištění naleznete na webové stránce 
https://www.renomia.cz/renomia-pojisteni.

S případnými otázkami na jakýkoliv typ pojiš-
tění se obracejte přímo na tým RENOMIA Sport:

Ing. Radomír Michniak  
(731 129 403, radomir.michniak@renomia.cz).

Ing. Tomáš Tržický  
(722 902 498, tomas.trzicky@renomia.cz).

Zdroj: Renomia

Nová aplikace Čistý sport ihned prověří každý lék
Antidopingový výbor ČR připravil 
novou aplikaci s názvem Čistý sport, 
podle níž si budou moci sportovci 
okamžitě ověřit, zda lék neobsahu-
je zakázanou látku. Aplikace porov-
nává databáze Státního ústavu pro kontrolu léčiv 
(SÚKL), který schvaluje všechny léky na českém 
trhu, a nedovolených podpůrných prostředků.

Uživatelé mohou naskenovat čárový kód nebo 
vypsat název léku a během půl sekundy se dozvě-
dí, zda přípravek vyhovuje předpisům. V databázi 
je aktuálně více než 60 000 léků. Jakmile se objeví 
na českém trhu nový, budou o něm data okamžitě 
dostupná díky využívání databáze SÚKL. Sportovec 
si může uložit léky, které pravidelně užívá.

„Je to produkt, který českým sportovcům po-

může, aby se vyvarovali něčeho, co 
jim může zkazit kariéru. Mohou si 
uložit léky, které pravidelně užívají, 
a v průběhu kariéry je průběžně kon-
trolovat, protože seznam zakázaných 

látek se mění,“ uvedl Martin Čížek, ředitel České-
ho Antidopingu. 

Aplikace je ke stažení zdarma a je určena 
nejen pro profesionální, ale i pro výkonnostní 
sportovce. Samostatně se vyhodnocují léky pro 
používání ve sportech, která mají poněkud odliš-
ná antidopingová pravidla. Týká se to například 
golfu nebo lukostřelby, pro které je na seznamu 
zakázaných prostředků i alkohol. Aplikace však 
nepracuje s výživovými doplňky, které sportovci 
hojně užívají.

Zdroj: Český Antidoping

https://www.renomia.cz/renomia-pojisteni/pojisteni-odpovednosti.
https://www.renomia.cz/renomia-pojisteni/pojisteni-odpovednosti.
https://www.renomia.cz/renomia-pojisteni/pojisteni-odpovednosti.
https://www.renomia.cz/renomia-pojisteni
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Do aktuálního průzkumu ČUS už přispělo 1900 klubů. 
Stále je možné se zapojit

Během dubna rozeslala Česká unie 
sportu do sportovních klubů a tělo-
výchovných jednot prostřednictvím 
okresních sdružení dotazník s aktu-
álním průzkumem, který má zmapo-
vat situaci v členských subjektech 
ČUS. Do uzávěrky dubnového zpra-
vodaje ho zatím vyplnilo 1900 zástupců sportov-
ních klubů nebo tělovýchovných jednot. Otázky 
byly zaměřené na finanční situaci, provozní výda-
je, ale také na vývoj členské základny nebo fyzic-
kou kondici mládeže. S výsledky plánuje ČUS se-
známit veřejnost prostřednictvím médií, ale bude 
je rovněž prezentovat politické reprezentaci. 

Otázky jsou zaměřené například na finanční 
situaci jednotlivých subjektů, provozní výdaje, 
management klubu, situaci v členské základně 
nebo na stav fyzické kondici dětí. Tazatelé přitom 
odpovídají formou jednoduchého elektronického 
online dotazníku.

Do konce dubna dorazilo do sídla České unie 
sportu v Praze na Strahově už 1900 nejrůzněj-
ších ohlasů, reakcí a komentářů. Vysoký zájem 
představitelů sportovních klubů a tělovýchov-
ných jednot o zapojení do toho průzkumu vedení 
ČUS velice vítá a oceňuje iniciativu všech, kte-
ří už svými odpověďmi přispěli. Současně však 
žádá také zástupce dalších členských subjektů 
ČUS, aby se do průzkumu v nejbližších dnech 
zapojili. Každý názor a zkušenost pomůže při 
vzniku rozsáhlé a reprezentativní analýzy sta-sta-
vu českého sportovního prostředí. Ta poslouží 
jako argumentační rámec při jednání s vládními 
a politickými reprezentanty a budou s ní rovněž 
podrobně seznámena i média.

Do průzkumu se můžete  
stále zapojit ZDE. 

Dosavadní vzorek poznatků, postřehů a do-
poručení ze strany sportovních klubů a tělový-
chovných jednot je neobyčejně pestrý, zajímavý 
a podnětný. Objevují se v něm tradičně upo-
zornění na některé negativní trendy ve sportu 

související s jeho financováním, 
údržbou sportovišť, nedostat-nedostat-
kem, ale i odměňováním trenérů 
a dobrovolníků nebo upadajícím 
zájmem mládeže. 

„Trápí nás malý zájem o sport 
obecně a velmi malý zájem i o výkonnostní 
sport. Rodiče a děti upřednostňují kroužky a ´co-
chcárnu´ bez povinností a režimu. Dále je pak 
nedostatek trenérů, vyhoření trenérů, protože 
ta nechuť dětí a rodičů každého nadšeného 
trenéra brzy otráví. A dále pak nulové prostředky 
na platy trenérů,“ popsal situaci jeden z předse-
dů klubů. 

„Uvítali bychom nějaký vzdělávací program – 
přednášky, školení, sdílení zkušeností. Ze strany 
mnoha svazů toto vázne, případně se zabývají 
školením specializace svého sportu. Ale obecná 
témata pro trenéry, rodiče, sportovce by mož-
ná byla právě oblast vhodná pro ČUS,“ uvedl 
zástupce klubu z Karlových Varů. 

„Prostřednictvím získaných dat budeme 
moci lépe upozornit na konkrétní problémy 
ve sportovním prostředí nebo na překážky, které 
brání klubům v činnosti a rozvoji jejich činnosti,“ 
říká jeden z iniciátorů průzkumu Jiří Uhlíř.

Autor: KT ČUS
Foto: Tipsport Sportuj s námi

https://forms.gle/rCdsCfobK5qndHap7
https://forms.gle/rCdsCfobK5qndHap7
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Bez šikany, diskriminace a obtěžování. Vzniká návrh  
nového etického kodexu pro sportovní svazy

Zajistit bezpečné prostředí, rovné podmínky 
a dodržení lidskoprávních standardů ve sportov-
ním prostředí je cílem snahy vládní zmocněn-
kyně pro lidská práva Kláry Šimáčkové Lauren-
číkové, Národní sportovní agentury, Českého 
olympijského výboru i dalších sportovních orga-
nizací. Nový etický kodex má pomoci ze sportu 
vymýtit sexuální obtěžování, urážlivé chování, 
násilí psychického i fyzického rázu nebo šikanu. 
Tuto aktivitu podporuje také Česká unie sportu.

Podle předsedy NSA Ondřeje Šebka bude nový 
etický kodex závazný pro jednotlivé sportovní 
svazy v Česku, které si základní principy upraví 
pro své specifické potřeby. NSA to už také pře-
depsala v podmínkách dotačních výzev. „Týká 
se to například dotyků, které jsou v některých 
sportech nezbytné, ale jinde nejsou potřeba. 
Svazy to vítají. Chtějí, aby sportovní prostře-
dí bylo bezpečné. Velká většina svazů má tuto 
povinnost i od svých mezinárodních federací,“ 
řekl Ondřej Šebek.

„Data i osobní svědectví některých sportov-
ců a sportovkyň ukazují, že prostředí sportu 
je více rizikové vůči negativním fenoménům 
– různým formám násilí, šikany, zraňujících 
verbálních útoků. Jsou přítomné jak v profe-
sionálním, tak v amatérském sportu a mohou 
mít závažné důsledky v osobním životě i pro 
společnost,” uvedla zmocněnkyně vlády pro lid-
ská práva Klára Šimáčková Laurenčíková. „Proto 
jsem ráda, že se podařilo propojit různé aktéry 
a přijít s konkrétním plánem změn, díky kterým 
bude sportovní prostředí bezpečnější,” dodala.

 
V uplynulém půlroce se konala série expert-

ních kulatých stolů zaměřených obecně na téma 
lidských práv a sportu a specifické zranitelné 
skupiny – děti a mládež a ženy. Na začátku červ-
na je v plánu další diskusní setkání orientované 
na sport lidí s handicapem.

 
Před prázdninami má být hotová první ver-

ze obecného etického kodexu, s nímž násled-
ně budou pracovat jednotlivé sportovní svazy 
a organizace. Kodex vymezí, co znamená pojem 

bezpečné prostředí, a definuje také práva a po-
vinnosti nejen pro trenérskou obec, sportovce, 
ale také rodiče.

 
V gesci Národní sportovní agentury je vznik 

platformy bezpečného sportu a zavedení no-
vých rolí – „ombudsosoby“ na národní úrovni 
a tzv. ochránců (safeguard officers) v jednot-
livých svazech. Na ně se budou moci obracet 
ti, kdo zažijí špatné zacházen nebo budou jeho 
svědky. Jejich úkolem bude prošetření podnětů 
i sdílení dobré praxe. NSA také předloží do konce 
roku věcný návrh zákona o sportu, v němž bude 
část věnovaná opatřením proti negativním jevům.

„Vítáme aktivitu vládní zmocněnkyně pro 
lidská práva, Národní sportovní agentury a dal-
ších sportovních organizací, která iniciuje větší 
zajištění bezpečného prostředí a rovných pod-
mínek ve sportu. Jedná se o důležitou problema-
tiku – pokud se totiž ve sportovních klubech vy-
skytují šikana nebo zraňující verbální útoky, může 
docházet k nevratným následkům pro psychiku 
dětí a mládeže. Těmto jevům je nutné zásadně 
předcházet. Česká unie sportu, jako největší 
sportovní spolek, je připravena spolupracovat 
při vzniku obecného etického kodexu a poté 
i s jeho následnou distribucí do 7500 sdruže-
ných sportovních klubů a tělovýchovných jed-
not,“ prohlásil Miroslav Jansta, předseda České 
unie sportu.

Autor: KT ČUS (za přispění NSA)
Foto: Tipsport Sportuj s námi

Dodržování nového etického kodexu bude závazné  
pro všechny sportovní svazy
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Poslanec Jakub Janda: Sport po vládním poločase. 
Ještě je co napravovat

Jakub Janda, poslanec za ODS, jenž je členem Pe-
tičního výboru a Výboru pro veřejnou správu a re-
gionální rozvoj, předsedou podvýboru pro cestov-
ní ruch a místopředsedou podvýboru pro sport, se 
zabýval na svém blogu na portálu Echo 24 situaci 
v českém sportovním prostředí. Zhodnotil ji zhru-
ba v polovině funkčního období současné vlády. 
Jeho zamyšlení publikujeme v plném znění:

„Občas je dobré se na chvíli zastavit a ohléd-
nout. Rád bych tak učinil v oblasti sportu, která je 
v politice často přehlížená, ale prostupuje životy 
téměř každého z nás. Má různé formy – profesio-
nální, amatérský, rekreační či jen pasivně sledo-
vaný doma u televize.

Samozřejmě také vnímám, že stejně jako i v ji-
ných stranách, tak je i v ODS řada názorových 
proudů, které nespatřují smysl v tom řešit sport 
na politické úrovni. Proto si dovolím zopakovat 
heslo své předchozí kampaně:

Dokud nezačneme sport vnímat jako součást 
zdravotní politiky státu, ale jen jako kratochvíli 
zpocených triček, co se honí za míčem, nepo-
hneme se. Potřebujeme systémovou reformu 
a naše děti vrátit zpátky na hřiště!

Vznik NSA jako správný krok
Do politiky jsem před více než 15 lety vstupoval 

s jedním obecným cílem: zlepšovat život u nás. 
A jednou konkrétní oblastí, na kterou jsem se za-
měřil, je právě sportovní prostředí. Výhodou mi 
samozřejmě bylo, že jsem jej jako někdejší vr-
cholový sportovec poznal doslova na vlastní kůži.

I proto jsem v roce 2018 uvítal nápad se 
vznikem Národní sportovní agentury, tedy spe-
cializovaného úřadu spadajícího přímo pod vlá-
du, respektive pod premiéra. Zároveň jsem ale 
upozorňoval na to, že projekt Agentury je špatně 
připraven a nebude funkční. Bohužel, hned ná-
sledný vývoj mi dal za pravdu. Místo zpřehlednění 
a zlepšení fungování sportovního prostředí začal 
v Agentuře panovat chaos. Dotace byly vypláceny 
se zpožděním, sportovní kluby přežívaly v perma-
nentní nejistotě.

Tento stav se naštěstí postupně podařilo na-
pravit. Opravdu skutečné zlepšení nastalo až 
za jejího nynějšího předsedy Ondřeje Šebka. 
Peníze určené na sport jsou rozdělovány včas, 
řádně a situace ve sportovním prostředí se uklid-
nila.

Není to ale jen o personální obměně. Přede-
vším se podařilo pomocí novely Zákona o podpoře 
sportu, na jejímž vzniku jsem se podílel, přena-
stavit zákonné mantinely fungování Agentury. Při-
pomenu ty nejdůležitější změny:

Ustavily se nové řídící a kontrolní orgány. Zpřís-
nila se pravidla pro neslučitelnost funkcí všech 
členů Rady jako výkonného orgánu s jinými veřej-
nými funkcemi. A hlavně to nejdůležitější: zpřes-
nily se kompetence Agentury a nově upravila její 
věcná působnost.

Dluh na sportovní infrastruktuře
A nejde jen o Národní sportovní agenturu. Dal-

ším, respektive hlavním nástrojem pro ovlivňová-
ní sportovního prostředí jsou peníze, které tam 
proudí z veřejných zdrojů. Ze státního rozpočtu 
je nyní na sport vyčleněno sedm miliard. Za sebe 
se samozřejmě budu snažit o zvýšení této část-
ky. Mimo jiné proto, že jen na sportovní infra-
struktuře stále existuje vnitřní dluh, který je 
odhadován až na 250 miliard Kč.

Dalším obrovským deficitem je chystaný Zákon 
o sportu, na který čekáme už nějakých třicet let. 
A i tento dluh se snažíme co nejdřív splatit. Na zá-
konu se pracuje už od loňského roku – společně 

Jakub 
Janda
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Počátkem dubna zahájila činnost mezirezortní 
pracovní skupina Ministerstva zdravotnictví, je-
jímž cílem je zejména zvýšení pohybových akti-
vit ve společnosti. Jedná se o první reakci na vlá-
dou nedávno schválený plán „Mládež v pohybu 
a ve zdraví“, jehož cílem je zavedení více hodin 
tělesné výchovy a pohybu do školní výuky. Za-
stoupení v této skupině mají také Národní spor-
tovní agentura a Česká unie sportu.

Úvodního setkání se zúčastnil také ministr zdra-
votnictví Vlastimil Válek. „Sport je ideální preven-
cí a má nepochybně i finanční rozměr, a to nejen 
pro každého z nás, ale i pro společnost jako ce-
lek. Vložené prostředky se nám tak mnohonásob-
ně vrátí, a to jak po zdravotní, tak po finanční 
stránce. Zřízení Meziresortní pracovní skupiny pro 
rozvoj pohybových aktivit je proto jednoznačně 
krokem správným směrem, že přinese konkrétní 
výsledky, které podpoří zdraví a vyšší kvalitu života 
našich občanů,“ řekl Vlastimil Válek.

Mezirezortní pracovní skupina Ministerstva zdravotnictví 
se bude zabývat rozvojem pohybových aktivit

V rámci prvního jednání došlo k vzájemnému 
seznámení odborníků zapojených institucí a aktu-
álně dochází k ustanovení odborných pracovních 
skupin, které budou výkonným a přípravným člán-
kem všech aktivit. 

„Skupiny se zaměří na oblast vzdělávání, tvorbu 
odborných doporučených postupů, oblast výkon-
nostního a vrcholového sportu, sportu pro všechny 
a pohybovým aktivitám ve školách. Právě výsledky 
šetření školní inspekce nejsou v oblasti pohybu 
mezi dětmi a mladistvými moc pozitivní, i proto je 
naším hlavním úkolem spojit své síly a tuto bilanci 
vylepšit. Nesmíme opominout ani oblast vědy a vý-
zkumu,“ komentovala výsledky ředitelka Státního 
zdravotního ústavu Barbora Macková. Zdroj: SZÚ

s dalšími poslanci, kde vyzdvihnu a poděkuji hlavně 
Karlu Haasovi. Zákon o sportu by měl kromě jiného 
konečně definovat i takové základní věci, jako kdo 
je profesionální sportovec, kdo amatér apod.

Sport potřebuje vlastní ministerstvo
Na závěr zmíním ještě jeden cíl, respekti-

ve vizi, o kterou bychom měli usilovat. Minis-
terstvo, které by mělo sport jako svoji hlavní 

agendu. A aby bylo jasno, nejde o žádné bujení 
vládní byrokracie. Stačilo by přeorganizovat 
skladbu ministerstev, přesměrovat úředníky od-
jinud a stejně tak využít již existující finance. 
Ku prospěchu sportu.

Stačí se podívat do okolních zemí. Jak v Polsku, 
tak i na Slovensku mají ministerstvo cestovního 
ruchu a sportu, což mi osobně dává velký smysl. 
Takže inspirace jsou…

Když to shrnu. Za této vlády, jejímiž jsme hlav-
ní silou, se už pro sport řada věcí udělala, další 
věci se chystají a o jiných se můžeme zatím aspoň 
bavit. V úvodu textu jsem sport označil za oblast, 
která prostupuje životy téměř každého z nás. 
Na závěr bych dodal, že je to i oblastí, která by 
právě proto měla být i mezi prioritami ODS. Já 
osobně v tom udělám maximum a doufám, že 
pro to najdu podporu.

Zdroj: Blog Jakuba Jandy na Echo24.cz  
(mezititulky ČUS)

Foto: Facebook Jakuba Jandy  
a Tipsport Sportuj s námi

Český sport potřebuje od státu víc prostředků
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Přečetli jsme: Kauzy s dotacemi? Není to obecný stav, 
ale pochybení jednotlivců, tvrdí šéf českého sportu

Sportovní server Sport.cz uveřejnil 5. dubna roz-
hovor s předsedou Národní sportovní agentury 
Ondřejem Šebkem, který se týká dotačních kauz 
některých sportovních svazů. V rubrice „Přečetli 
jsme“ tento rozhovor přetiskujeme…

x     x     x     x     x

Rok 2024 je nabitý velkými sportovními akcemi. 
Ale jeho úvod je v Česku bohatý i na kauzy spo-
jené s využíváním státní dotací, které se dotkly 
hned dvou velkých svazů. U tenisového je pět 
lidí obviněno policií, která zasahovala i na Sva-
zu lyžařů. Předseda Národní sportovní agentury 
Ondřej Šebek tak vnímá, že reputace českého 
sportu utrpěla.

 Musíte teď politikům často vysvětlovat, proč při-
bylo v českém sportu podobných kauz?

Logicky dotazy přicházejí, ale je třeba oddělit, 
že nedocházelo k pochybení na straně rozdělová-
ní dotací, ale pochybení, která jsou předmětem 
kauz, jsou na straně příjemců dotací.

 Ale pochybení se týkají nakládání se státními 
prostředky. Funguje dostatečně kontrola ze strany 
Národní sportovní agentury?

Funguje, protože ta zjištění odhalila ještě před 
zásahem policie u tenisového svazu. I s našimi 
omezenými možnostmi, jak z pohledu perso-
nálu, tak z toho, že samozřejmě nedispo-
nujeme žádnou sledovací technikou, 
jsme dospěli ke stejným závěrům, 
jaké jsou prezentovány v médiích. 
Nemůžu se vyjadřovat k vyšet-
řování, jsem vázán mlčenlivostí, 
ale kontrolní mechanismy fungují, 
i když pracujeme na jejich dalším 
vylepšení.

 Sport tvrdě bojoval, aby pro letošní rok 
získal stejný objem prostředků jako v minulém 
roce. Nebojíte se, že důsledek kauz může příště 
pocítit i finančně?

Určitě to není dobrá reputace, proto vysvětlu-
jeme, že došlo k pochybení jednotlivců. Chci se 
ohradit, že by to byl obecný stav sportu. To je 

urážlivé pro řadu dobrovolných trenérů a funk-
cionářů, kteří to dělají ve volném čase na úkor 
rodin. Pracujeme na posílení kontroly i edukace 
a zejména u velkých sportů, které přijímají nej-
větší dotace, chceme v horizontu dnů představit 
konkrétní kroky.

 Zastavme se konkrétně u tenisu, který musí 
vracet téměř třicet milionů na dotacích. To pocítí 

i na pořádání turnajů pro mládež.
Samozřejmě nechceme za pochybení 
jednotlivců trestat sportovce a už vů-

bec mládežníky. Komunikujeme s lid-
mi z aktuálního vedení svazu, aby 
se situace řešila a finanční podpo-
ra, která bude pod větší kontrolou 
a ve větší kooperaci s NSA, mohla 
probíhat i letos.

 Ale svaz zřejmě ani nemá prostředky 
na vrácení dotace. Nemáte obavy o jeho mi-

nimálně dočasný kolaps?
Obavy jsou na místě, je to nepříjemné. Zabývá 

se tím svaz a my jsme připraveni v rámci našich 
možností nabídnout součinnost do budoucna. 
Ale u těch pochybení z naší strany žádný přístup 
mimo nastavené regule není možný.

Ondřej 
Šebek
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 Co se stane, když svaz dotaci nevrátí?
Zatím bych nechtěl predikovat. Výkonný výbor 

tenisového svazu zasedá každý týden, ale finální 
řešení přijde po uplynutí výzvy k navrácení dota-
ce, která byla použita v rozporu s pravidly.

 Jaká je v současnosti z pohledu Národní sportov-
ní agentury situace u lyžařského svazu?

V tuhle chvíli o ní nevím nic, naše kontrola te-
prve začala, nemám další informace.

 Na Světový pohár ve Špindlerově Mlýně dostal 
od NSA 55 milionů dolarů, přesto skončil ve ztrá-
tě. V momentě, kdy se náklady na marketing měly 
vyšplhat na 19 milionů, přijde vám takové hospo-
daření v pořádku?

Přidělení dotace proběhlo v roce 2022, kdy 
jsem nebyl v čele NSA. Ale prošlo standardním 
schvalovacím procesem. Víc se k tomu teď nemů-
žu vyjadřovat.

 Může být případné pochybení komplikací pro 
další Světové poháry, které chce svaz chystat? 
Na příští zimu třeba ve snowboardcrossu s Evou 
Adamczykovou…

My přistupujeme k dotačním výzvám ke všem 
stejně. Pokud dostaneme žádost, budeme po-
stupovat v souladu s našimi pravidly. A pokud by 
tam bylo prokázáno nějaké provinění, je to k tíží 
žadatele. Ale určitě teď nebudu říkat, že to je 
vyloučené.

 Do Špindlerova Mlýna se má vrátit slalomový 
Světový pohár za dva roky…

Předpokládám, že budou žádat o dotaci, zpracu-
jeme podklady a když se bavíme o sportovních ak-
cích mimořádné důležitosti, stejně podporu schva-
luje přímo vláda. Pokud by tam bylo pochybení, 
o kterém teď nevím, problematické by to bylo.

 Bude NSA prověřovat i zjištění Mladé fronty 
Dnes, podle nichž byly pro hokejové mistrovství 
světa podsazeny příjmy ze vstupenek, díky čemuž 
se dosáhlo na dotace?

Já ten článek vnímal spíš jako obecnou úvahu, 
jestli je problém, když pořadatelé budou genero-
vat nějaký zisk. Myslím, že to není teď na pořadu 
dne. Máme schválenou žádost, tam žádné nesrov-
nalosti neevidujeme.

Autor: Sport.cz (Michal Osoba)

Sokolové zvolili novým starostou Martina Chlumského
Novým starostou České obce sokolské byl zvolen 27. dubna 
Martin Chlumský, dosavadní první místostarosta Sokola. Ten 
byl po rezignaci starostky Hany Moučkové pověřen dočasně 
vedením této organizace. Ve funkci bude působit do roku 
2025, kdy se uskuteční nový volební sjezd. Ve volbě získal 69 
ze 75 hlasů přítomných členů výboru. 

„Vážím si důvěry 
a funkci starosty při-
jímám s pokorou. Čas, 
který mám do konce 
řádného období, je 
relativně krátký, ale přesto budu dělat maximum pro dobré 
jméno Sokola. Základem je důvěra, transparentnost v proce-
sech řízení, důsledná kontrola a otevřená komunikace,“ uvedl 
nový starosta.

Martin Chlumský je dlouholetým ředitelem sokolské školy. 
Předtím byl učitelem na gymnáziu a externě působil na ka-
tedře tělesné výchovy Pedagogické fakulty Univerzity Karlovy. 
Za působení Hany Moučkové byl prvním místostarostou Sokola 
a od března obec dočasně vede. Zdroj a foto: ČOS

https://d.vvbox.cz/vv_show_url.php?idk=97609&idc=12360887&ids=5035&idp=90579&url=http%3A%2F%2Fbit.ly%2FPedagogickafakultaJU
https://d.vvbox.cz/vv_show_url.php?idk=97611&idc=12360887&ids=15072&idp=90579&url=http%3A%2F%2Fbit.ly%2FPedagogickafakultaJU
https://d.vvbox.cz/vv_show_url.php?idk=95997&idc=12360887&ids=8556&idp=90554&url=http%3A%2F%2Fbit.ly%2Fjihoceskauniverzita
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Projekt Tipsport Sportuj s námi objektivem fotoaparátu
Ačkoliv závěr dubna přinesl 
ještě poslední záchvěvy zimy, 
sportoviště už hostila přede-
vším vyznavače venkovních 
disciplín. Dubnový program pro-
jektu České unie sportu nabídl 
dvaačtyřicet akcí, ve kterých 
se především běhalo, chodilo 
v přírodě, šlapalo do pedá-
lů nebo pádlovalo na vodě. 
Tradičně vybíráme nejzdařilejší 
snímky, které nám zaslali orga-
nizátoři soutěží.

Úvodním závodem Pražského 
MTB poháru v Motole byl 
atraktivní short track – 
předcházely mu souboje  
v mládežnických kategoriích.

V Obratani na Pelhřimovsku využilo 
306 pochodníků příznivého počasí  
a vydalo se vstříc kilometrům  
47. ročníku Obrataňských okruhů.

Na běh přírodou nazvaný Velká Kralovická dorazilo 120 
účastníků a k tomu také mnoho dětí na vložené závody.

Novoveský přespolák v Ostrožské Nové Vsi se z ryze 
běžecké záležitosti vyvinul v zajímavý víceboj i na vodě 
a v koulařském kruhu.

Sedmý ročník šachového turnaje O stříbrnou 
věž města Litovle přilákal opět mnoho 
mladých vyznavačů 64 polí.
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Květnový kalendář Tipsport Sportuj  
s námi potěší běžce, cyklisty,  

turisty i vodáky

Květnový kalendář projektu České unie sportu Tipsport Sportuj s námi obsahuje téměř sedm desítek 
nejrůznějších akcí. Převahu mezi nimi mají běhy a atletické soutěže, na své si však přijdou i milovní-
ci cyklistiky, turistiky, dračích lodí, ale i volejbalu, šachů, fotbalu nebo badmintonu.

Přehled vybraných akcí – duben 2024:
4. 5. Probouzení draka dračí lodě  Strakonice

4. 5. Noční koloběžkování koloběžky Hradec Králové

4. 5. 53. ročník Orlické šachovnice šachy Ústí nad Orlicí

5. 5. Lesní běh Kalichem atletika Koberovy

5. 5. MTB tankodrom Oldřichov cyklistika Dobev

8. 5. Běh Černou Horou atletika Černá Hora

11. 5. Babička 2024 turistika Velké Svatoňovice

11. 5. Bav se golfem golf Spálené Poříčí

11. 5. Závody horských kol okolo vodního hradu Švihov cyklistika Švihov

18. 5. Putování Moravským Slováckem turistika Vřesovice

18. 5. Závišický pdál cyklistika Závišice

18. 5. Vodácký maraton na Berounce kanoistika Dolany

19. 5. Poděbradský triatlon triatlon Poděbrady

25. 5. Pivoňův běh atletika Písek

25. 5. Víkend plný sportu s Mamutem různé sporty Pčerov

31. 5. IX. Volejbalové slavnosti volejbal Mělník

Pozvánka na TOP akce
HNĚVOŠICKÁ DESÍTKA A BAREVNÁ HNĚVOŠICKÁ – 26. 5.: 
Dopolední běh na 10 km (start v 10 h) je určen tré-
novaným atletům, odpolední běh či pochod na trati 
5 km (start ve 14 h) je však už určen široké veřejnosti. 
Podmínkou účasti je bílé tričko. Na čtyřech stanovištích 
jsou účastníci zasypávání různými speciálními barvami 
a do cíle tak dorazí pěkně barevní. Součástí akce je 
i doprovodný program, startovné se odpoledne neplatí.

CHOUSTNÍK RACE – 26. 5.:  Jednorázový cyklistický 
závod, který se jede pravidelně na silnicích v okolí 
obce Choustník. Bezmála sto kilometrů známých také 
jako Pocta Pacovské Vrchovině umožní účastníkům 
změřit síly v rozdělených věkových a výkonnostních 
kategoriích. Celá trasa je vybraná s ohledem na spor-
tovní aspekt a bezpečnost všech závodníků. Výsledky 
se započítávají do Jihočeské amatérské ligy.

Více informací: www.cus-sportujsnami.cz nebo tipsport-sportujsnami.cz.
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Zvýhodněná cena
na potisk PVC plachet a bannerů

www.reklamniplachty.cz

Nejdříve se 
registrujte jako

Premium Partner
(Tlačítko Přihlásit se v pravém horním rohu)

V košíku zajdejte 
slevový kód

 ČUS2024

Poté se přihlaste

Vyberte produkt 
a zadejte rozměry.

Poté vložte produkt 
do košíku.

Vyplňte další údaje 
a odešlete

objednávku

Automaticky máte 
nejlevnější

produkt na trhu!

bannery na anonce akce, zápasu, turnaje, závodu označení startu a cíle, navigace v rámci areálu

reklamní bannery: komunikace a vizibilita komerčních, mediálních a ostatních partnerů

mesh (prodyšné) bannery s potiskem na ploty areálů, oplocení sportovišť, ochrana travnaté plochy prostor střídaček

a mnohem více...

Objednat můžete také mailem na inzerce@cus-sportujsnami.cz. 

od 143 Kč/m2 od 98 Kč/m2 od 143 Kč/m2 od 350 Kč/m2

PVC banner
PREMIUM
Kvalitní litý PVC banner s UV 
tiskem vhodný pro dlouhodo- 
bé kampaně.

PVC banner
PROMO
Laminovaný PVC banner se 
solventním tiskem vhodný pro 
krátkodobé kampaně.

PVC banner
MESH
Vzdušný a lehký PVC banner 
s tiskem vhodný pro opravdu 
velké plochy.

PVC banner
REFLEX

Reflexní PVC banner se sol- 
ventním tiskem vhodný do 
tmy, protože odráží světlo.
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Objevte exkluzivní
sportovní zpravodajství

Vstupte na iDNES.cz/premium

Získejte předplatné na 2 měsíce zdarma 
při použití kódu SPORTUJ 

Více než 1 500 článků z českého 
a světového sportu

Komentáře expertů 

Rozhovory s hráči a trenéry


